
 

 

 

Detta är ett ärende som kommit Hälso- och sjukvårdsstyrelsen till känna väldigt kort inpå 

sammanträdet. Ärendet är inte förankrat i varken tandvårdsstyrelsen eller hos 

Folktandvårdens (FTV) verksamheter.  

Vi är oroliga över att detta kommer få stora konsekvenser för befolkningen och pågående 

verksamhetsplanering; exempelvis minskad tillgänglighet framför allt i landsort, då vi tappar 

möjligheter att fördela resurser efter behov, samt osäkerhet kring genomförande av ST-

utbildning och universitetstandvård.  

Våra farhågor är därtill att detta riskeras bli ytterligare ett dyrt vårdval. I dag har FTV 

ersättning och uppdrag för att i huvudsak utföra tandreglering på barn och ungdomar, vuxna 

får betala själva precis som vid all annan tandvård. FTV ortodontister åker i dag ut till många 

kliniker i framförallt VGRs ytterområden och behandlar barn, så de skall slippa långa 

resvägar. Det behövs väldigt många besök för varje barn, ofta varje månad under flera år.  

Detta förslag behöver därför återremitteras för vidare beredning. Förslaget om att inrätta 

vårdval behöver genomgå en risk- och konsekvensanalys, samt en kostnadskalkyl behöver tas 

fram. Vi anser också att förslaget bör analyseras utifrån ett barnperspektiv, och ur ett 

jämlikhetsperspektiv.  

 


